
Milí spoluobčané,

do Vašich domácností přichází opět Zpravodaj s jedničkou na 
začátku a pětkou na konci. Jen doufám, že ten letošní rok se dle 
těchto čísel nebude řídit, že bychom na začátku roku pracovali 
výborně a pak klesali až na samé dno!? 

Dle podaných žádostí o dotace do všech možných programů to tak 
nevypadá, ale budeme chytřejší za měsíc až dva, jak jsme byli 
úspěšní a kolik financí do našeho rozpočtu přijde z dotačních pro-
gramů. Abych celou záležitost upřesnila,  tak si dovolím vypsat  
malý výčet podaných žádostí o dotaci. Jako první jsme podali žádost 
na opravu křížku u hřiště do programu Olomouckého kraje, tady jsme 
zaznamenali první neúspěch. Hned poté následovala žádost na opravu 
chodníku od Oravového k Honešovému na Státní fond dopravní infrastruktury, 
podíl dotace je 85 %, očekáváme v nejbližších dnech rozhodnutí, předpoklad reali-
zace červen-září. Do konce ledna byla podána žádost na opravu podlahy v sokolovně do programu Ministerstva školství, mládeže a tělový-
chovy. Tady je dotace ve výši 70 %, ale zatím nedokážu říct, kdy budeme vědět výsledek. Následovaly dotace do různých programů Olo-
mouckého kraje, a to: dotace pro SDH, Územní plán obce a připojení splaškové kanalizace v lokalitě za větrným mlýnem. U těchto dotací 
bude rozhodující měsíc duben, kdy už bychom měli vědět, co nám vyšlo. Ještě nesmím zapomenout na dotaci z programu MMR – zapo-
jení dětí a mládeže. Zde jsme podali žádost o nové dětské hřiště ve víceúčelovém areálu u sokolovny z důvodu havarijního stavu součas-
ného hřiště. No a poslední dotací, která měla termín podání do 13.3.2015, byla revitalizace návsi – II. Etapa. Jak jistě víte, při realizaci 
revitalizace návsi I. Etapa, byla zpracována i její druhá část, která se týkala úpravy přední části parku, který má obec ve svém vlastnictví
a čekalo se na vhodnou výzvu s podáním této žádosti. Během minulých čtyř let jsme tuto žádost podali, ale bohužel neúspěšně. V letoš-
ním roce se otevřely dotační možnosti z Regionálního operačního programu s možností dotace až 85 %. Celou situaci jsme se zastupiteli 
probrali, již vypracovaný projekt se upravil a ještě rozšířil o další úseky oprav a dotace se podala. Pro upřesnění by se měl revitalizovat park 
po levé i pravé straně při vstupu, tzn. mlatové chodníky s lavičkami a dětskými prvky, zrušení stávajícího oplocení a nahrazení novým 
včetně výsadby habrového plotu, nové oplocení v okolí rybníčku a jeho vyčištění a následná nová výsadba stromů. Kácení stromů by mělo 
být už jen nepatrné, tzn. 2 ks jehličnanů a 3 ks listnatých /olše, topol/ - měli bychom stihnout pokácet ještě v době vegetačního klidu.  Dále  
oprava chodníku od hlavní brány vstupu do parku až ke zvoničce včetně výměny  chodníkových i silničních obrubníků. Kácení stromů, 
které probíhalo počátkem roku, v počtu 10 ks jasanů a 1 ks lípa, které byly napadeny chorobou Chalara Fraxinea, bude nahrazeno novou 
výsadbou v rámci Revitalizace návsi II. Etapa.

Myslím, že jsem Vás dostatečně zahrnula informacemi o letošních investičních akcích. Pokud budete mít zájem, můžete se zastavit u mě
v kanceláři a vše Vám podrobněji vysvětlím. Váš zájem o obec mě moc těší!

A jelikož první jarní den, který byl ve znamení přírodního úkazu  -  zatmění slunce, je již za námi, budeme očekávat velikonoční svátky. 
Chtěla bych Vám popřát hodně slunečných dnů naplněných pozitivní energií, životního elánu a hlavně zdraví, které je v dnešní době nej-
důležitější.

Kočnarová Petra - starostka
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JUBILANTI

DUBEN ČERVEN

KVĚTEN

Sulimová Aniela, č.p. 127 60 let Klvaňa Mojmír, č.p. 133 50 let
Foltýnková Marie, č.p. 111 83 let Krasňáková Jarmila, č.p. 88 70 let

Burianová Marie, č.p. 104 81 let
Tvrdoňová Anastázie, č.p. 80 87 let

Brázdová Ivana, č.p. 131 50 let

1/2015 Březen

Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, osobní štěstí a životní optimismus!

ZPRAVODAJZPRAVODAJZPRAVODAJ
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�Od 1.4.2015 bude platit nová Obecně možnost odkládat drobný kovový odpad Budou rozesílány pouze podstatné infor-
závazná vyhláška o stanovení systému /tzn. plechovky, vršky, apod./ do označe- mace /schůze, kulturní akce, poplatky/. 
shromažďování, sběru, přepravy, třídě- ných popelnic, které budou na dvou Nepředpokládáme, že bychom rozesílali 
ní, využívání a odstraňování  komunál- místech v obci /u sokolovny, a na horním zprávy o prodeji květin, kuřat, stromků, 
ních odpadů a nakládání se stavebním konci/. Další možností je ukládat tříděný apod. Jedna sms zpráva je naceněna na 
odpadem na území obce Skalička - co to odpad také ve sběrném dvoře v Hrani- 0,72 Kč, tuto službu bude hradit obec 
pro Vás občany znamená?? V podstatě se cích, stejně jako velkoobjemný a nebez- Skalička.
nic zásadního nemění. Tato vyhláška má pečný. OZV je vyvěšena na stránkách �VPP – i letos nám Úřad práce poskytne 
stanovit mimo jiné tříděné odpady také obce. Případné dotazy můžete směřovat finanční prostředky na mzdy VPP. Pro 
biodpad  a kovy. Biodpad  již máme vyře- na obecní úřad Skalička. letošní rok je to částka 13 000 Kč včetně 
šen, každou sobotu v sezónu máte mož- �Od 1.4.2015 budeme mít nově zřízenou povinných odvodů. Obec požádala od 
nost uložení tohoto odpadu do místního službu o posílání hromadných info sms 1.4.2015 o čtyři pracovníky, následně 
Skalagra, a.s. a také jste mohli využít zpráv, těm kteří se zaregistrují na mailu: během sezóny budeme ještě žádat o další 
možnosti dotovaného kompostéru. starostka@obecskalicka.cz. Touto služ- dva pracovníky. Opět budou udržovat 
Ohledně sběru kovů, dalo by se říct, že bou bychom chtěli informovat občany, veřejné prostranství  v obci, liniovou  
ten také máme částečně vyřešen /sběr kteří nemají možnost slyšet hlášení míst- výsadbu, ČOV, chodníky, sokolovnu, 
kovového odpadu místním sborem dob- ního rozhlasu, o důležitých akcích v obci. venkovní areál, apod. 
rovolných hasičů/, a ještě bude další 

Obecní úřad upozorňuje na volné pobíhání psů a znečišťování obce psími extrementy.

Nikdy si nemůžeme být jistí, jak pes zareaguje, když se střetne s dospělým jedincem, natož s dítětem!  Předcházejme těmto situacím, 
ať se nestane nějaké neštěstí!

PROSÍME, DBEJTE NA ČISTOTU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ OBCE A TAKÉ NA TO,
ABY VOLNĚ NEPOBÍHALI PSI PO OBCI.

INFO Z OBCE

VESNICE ROKU
Olomouckého kraje 2011

PLACENÍ POPLATKŮ /stočné, pes, pozemky, komunální odpad/

Upozorňujeme Vás na skutečnost, že výše uvedené poplatky můžete také uhradit na číslo účtu: 3924831/0100, variabilní symbol prosím 
uveďte jméno nebo číslo popisné.

Poplatek ze psa 100 Kč/ 1 pes 150 Kč/za každý další Splatnost do 31.5.2015

Stočné 1 osoba   629 Kč Splatnost do 31.5.2015
2 osoba 1224 Kč Splatnost do 31.5.2015
3 osoba 1819 Kč Splatnost do 31.5.2015
4 osoba 2414 Kč Splatnost do 31.5.2015
5 osoba 3009 Kč Splatnost do 31.5.2015
6 osoba 3604 Kč Splatnost do 31.5.2015

Komunální odpad 450 Kč/osobu Splatnost  do 31.7.2015
nebo 31.10.2015 /při rozdělení splátek/

3 3Pro upřesnění dodávám, že nově od letošního roku je snížený počet m  stočného na osobu, a to 35 m /osobu, k této hodnotě je ještě
u vlastníků domu připočten 1 m3 na očistu domu a 1 m3 na mytí auta. U dalších členů domácností se již počítá 35 m3/os. Cena je stano-

3vena na 17 Kč/m .

ROZDĚLENÍ JEDNOTLIVÝCH POPLATKŮ

UPOZORNĚNÍ OBECNÍHO ÚŘADU

Touto cestou bych ráda pogratulovala za celé zastupitelstvo obce paní Janě Bagarové a jejím dvěma dcerám TEREZCE A ANIČCE
za vítězství v soutěži Zpívá celá rodina. HOLKY DĚKUJEME J

Petra Kočnarová - starostka

GRATULACE OBECNÍHO ÚŘADU
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Obec Skalička měla k 1.1.2014 celkem 567 Maxmilián Výška, č.p. 176
obyvatel Beáta Kopčová, č.p. 160

Z toho ve Skaličce . . . . . . 475 obyvatel

V Kamenci . . . . . . . . . 16 obyvatel
Petra Opluštilová . . . . . . . 3.2.2014

V domovu Větrný mlýn . . . . 76 obyvatel Marie Ivanová. . . . . . . . . 8.2.2014
V roce 2014 se odstěhovalo 5 občanů a přistěho- Leopold Burian . . . . . . . . 17.3.2014
valo se 30 občanů. Stanislav Janda . . . . . . . . 5.4.2014

Marie Volková . . . . . . . . 27.4.2014
Josef Heger . . . . . . . . . . 2.7.2014
Marie Vrbová . . . . . . . . 18.8.2014Nela Andrysová, č.p. 128
Božena Humplíková . . . . . . 12.9.2014Anna Rýparová, č.p. 154
Marie Valchařová . . . . . . 24.10.2014Anežka Leinertová, č.p. 159
Dana Freislerová. . . . . . . 23.11.2014Zuzana Wroblowská, č.p. 198

Kristýna Pavlíková, č.p. 8
K 31.12.2014 měla Skalička . . 590 obyvatelSofie Červenková, č.p. 34

OPUSTILI NÁS

NARODILI SE

STATISTIKA OBCE ZA ROK 2014

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Přijatá usnesení ze schůze ZO obce Skalička konané dne přílohy
19.12.2014 v 19.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů. �27/ZO-2014 – rozpočet sociálního fondu na rok 2015 dle 

přílohy

�28/ZO-2014 – Systém náležité péče v lesích dle přílohy
�12/ZO-2014 – zapisovatelku: p.Mrhalovou Miladu, ověřovatele 

�29/ZO-2014 – Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení zápisu: Ovčačík Karel, Patrik Janda, návrhovou komisi: Kočna-
věcného břemene s ČEZ Distribucí, a.s. dle přílohyrová Petra, Kamas Zbyněk

�13/ZO-2014 – kontrolu minulého usnesení

�15/ZO-2014 – změnu ve finančním výboru, člen fin. výboru �14/ZO-2014 – složení slibu zvolené členky zastupitelstva obce 
p. Pavel Andrys se vzdal funkce a byl nahrazen novou členkou Skalička p. ing. Lenky Hruškové pro volební období 2014-2018
ing. Lenkou Hruškovou a to v souladu s § 69 zákona o obcích

�16/ZO-2014 – odměnu členky zastupitelstva obce, dle přílohy
s tím, že bude vyplacena od 1.1.2015

�17/ZO-2014 – smlouvu o poskytnutí příspěvku na dopravní �k podpisu schválených  smluv z dnešního jednání
obslužnost s Olomouckým krajem dle přílohy �k provádění rozpočtových změn do konce roku 20104 dle oddílu 

�18/ZO-2014 – rozpočet na rok 2015 dle přílohy a paragrafu

�19/ZO-2014 – rozpočtový výhled na období 2016-2017 dle 
přílohy

3 �k jednání ve věci zpracování a pořízení  Územního plánu obce �20/ZO-2014 – zvýšení stočného pro rok 2015 na 17 Kč/m , s tím 
3 Skalička s odborem Územního plánování Městského úřadu že na občana je paušál 35 m , na očistu domu 1 m3 a na osobní 

3 Hraniceauto 1 m

�21/ZO-2014 – finanční příspěvek Základní organizaci Včelařů Přijatá usnesení ze schůze ZO obce Skalička konané dne 2.2.2015 
ve výši 10 000 Kč v 19.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů.

�22/ZO-2014 – Smlouvu o poskytnutí příspěvku se Základní orga-
nizací včelařů dle přílohy

�23/ZO-2014 – členský příspěvek Mikroregionu Hranicko ve výši �1/ZO-2015 – Program dnešního jednání
3 546 Kč a 9 934,71 Kč �2/ZO-2015 – Plán rozvoje obce Skalička na období 2015 dle 

�24/ZO-2014 – finanční příspěvek Středisku Ranné péče přílohy
Olomouc ve výši 500 Kč �3/ZO-2015 – Podání žádosti o dotaci do POV Ol. kraje, oblast 

�25/ZO-2014 – podání žádosti o dotaci na Rekonstrukci chod- podpory číslo  2 – zpracování Územního plánu obce Skalička
níku na parc. 574/1 ze SFDI Praha v celkové výši 393 tis. Kč, max. výše dotace 200 tis. Kč, podíl obce 

ve výši min. 50 % nákladů z celkové částky�26/ZO-2014 – odpis nedobytných pohledávek k 31.12.2014 dle 

ZASTUPITELSTVO OBCE PO PROJEDNÁNÍ SCHVALUJE:

ZASTUPITELSTVO OBCE BERE NA VĚDOMÍ:

ZASTUPITELSTVO OBCE POVĚŘUJE STAROSTKU:

ZASTUPITELSTVO OBCE POVĚŘUJE MÍSTOSTAROSTU:

ZASTUPITELSTVO OBCE SKALIČKA PO PROJEDNÁNÍ SCHVALUJE:



VESNICE ROKU
Olomouckého kraje 2011
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�4/ZO-2015  Podání dotace do Programu Vodohospodářské �11/ZO-2015 – OZV č. 1/2015 o stanovení systému shromažďo-
infrastruktury Olomouckého kraje na vybudování přivaděče vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komu-
splaškové kanalizace z lokality Z3/3 ve výši 775 tis. Kč, podíl obce nálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území 
do max. do výše 30 % z celkových nákladů obce Skalička dle přílohy

�5/ZO-2015 – Podání žádosti o poskytnutí příspěvku na pořízení, �12/ZO-2015 – podání projektové žádosti "Revitalizace obce 
rekonstrukci, opravu požární techniky a nákup věcného vyba- Skalička - II. etapa" do 58. Výzvy  ROP. 
vení JSDH Ol. Kraje ve výši 42 492 Kč, podíl obce 60 % z celkových �13/ZO-2015 –  vyčlenění finančních prostředků na zajištění 
nákladů spolufinancování projektu ve výši max. 30 % způsobilých výdajů 

�6/ZO-2015 – Podání žádosti o dotace z programu POV MMR, DT a krytí nezpůsobilých výdajů po dobu realizace projektu a krytí 
č. 2 – Podpora dětí a mládeže na projekt „Dětské hřiště u soko- provozních výdajů v době udržitelnosti projektu. Celkové 
lovny“, v celkové výši do 550 000 Kč, max. částka dotace ve výši rozpočtové náklady činí 5, 809. 865,- Kč, z toho max. možný 
400 000 Kč, podíl obce 30 % z celkových nákladů podíl obce ve výši 30 % způsobilých výdajů činí 1, 742. 959,50

a nezpůsobilé výdaje ve výši   169.739,00 Kč. Celkový maximální �7/ZO-2015 – Odpisový plán ZŠ a MŠ Skalička dle přílohy
podíl obce celkem činí 1,912. 698,50 Kč.

�8/ZO-2015 – Finanční příspěvek TJ Sokol Skalička ve výši 70 000 
�14/ZO-2015 – Směrnici č. 1/2015 o tvorbě a rezervě finančních Kč na celoroční činnost organizace

prostředků fondu na obnovu kanalizace a ČOV dle přílohy
�9/ZO-2015 – Smlouvu o poskytnutí příspěvku s  TJ Sokol ve výši 

�15/ZO-2015 – vklad finančních prostředků do rez. fondu ve výši 70 000 Kč na celoroční činnosti organizace dle přílohy
20 000 Kč na kanalizaci a 20 000 Kč na ČOV ročně

�16/ZO-2015 – Rozpočtové opatření č. 3/2015 dle přílohy

�K provádění rozpočtových změn po celý rok 2015 do výše �17/ZO-2015 – Smlouva o věcném břemeni s firmou RWE 
100 000 Kč GasNet, s.r.o. dle přílohy

�K podpisu schválených smluv

�K podání žádostí o dotace
�32/ZO-2014 – Plán obnovy kanalizace a ČOV s tím, že bude vklad 

do Fondu obnovy kanalizace ve výši 20 000,- Kč a do obnovy ČOV Přijatá usnesení ze schůze ZO obce Skalička konané dne 
ve výši 20 000,- Kč 12.3.2015 v 18.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů.

�K podpisu schválených smluv�10/ZO-2015 – program dnešního jednání
�K podání žádostí o dotace

–

ZASTUPITELSTVO OBCE  POVĚŘUJE STAROSTKU OBCE:

ZO SKALIČKA REVOKUJE USNESENÍ ZE DNE 26.5.2014

ZASTUPITELSTVO OBCE  POVĚŘUJE STAROSTKU OBCE:ZASTUPITELSTVO OBCE SKALIČKA PO PROJEDNÁNÍ SCHVALUJE:

Ve třetím roce sedmé pětiletky středisková do Uničova, Karala Milan do Milotic, Váňa Barošová, Milan Vašíček a Hana Masaříko-
obec Skalička s přidruženými obcemi Horní Mojmír č. 88 do Valašského Meziříčí, vá, Grundza Ernest a Zdenka Siváková, 
Těšice, Dolní Těšice, Ústí a Zámrsky pokra- Pomklová Vladimíra č. 39 do Němetic, Pomkla Miroslav a Vladimíra Juráňová.
čovala ve svém rozkvětu pro blaho svých Novák Ladislav, Nováková Jana, Novák 
občanů a celé naší vlasti. K tomu přispívá Ladislav ml. č. 126 do Hranic.
především prohlubování společenské 2.5. Jana Karalová, 21.6. Marie Kraková, 
úlohy integrovaného národního výboru 25.8. Ernest Grundza, 26.9. Hana Volková, 
v čele s předsedou s. Čestmírem Segeťou. Číhala Petr do Skaličky č. 22, Volková Jarmi- 3.10. Petr Andrys, 10.10. Milan Vašíček.
Důležitou složkou národního výboru jsou la, Volek Oldřich, Volková Jarmila ml., Vol-
občanské výbory. Ty jsou v každodenním ková Anna do Skaličky č.70, Frainšic Zbyněk 
styku s občany a spolu s poslanci řeší běžné a Frainšicová Alena do Skaličky č. 71, Masa- V uplynulém roce se věnovala zvýšená problémy a starosti občanů. říková Marie do Skaličky č. 18. pozornost sužbám obyvatelstvu. Jednou

z forem poskytování těchto služeb jsou 
drobné provozovny. Ve své činnosti pokra-

Marie Kubešová č.17 do Přerova, Antonín Kočnarová Žofie, Kabeláč Josef a Zábranská čují provozovny praní a mandlování prádla, 
Porubský č. 77 do Hranic, Alena Pavlíková č. Marie. holičství a kadeřnictví, zednické práce, 
116 do Zámrsk, Machala Leopold, Macha- elektroinstalatérství, písmomalířství, 
lová Marie, Machalová Jiřina, Machalová zámečnictví, prodej štěrkopísku a písku. 
Radka, Machala Miroslav č. 71 do Kokor, Tržby překročily 1 mil Kč, z čehož je přesPetr Číhala a Zdeňka Tvrdoňová, František Hlavicová Jana č. 116 do Polic, Hejl Josef, 100 tis. od obyvatelstva. Čistý zisk 70 tis. Kč Pavlík a Alena Vinklárková, Karel HlavicaHejlová Eliška, Hejlová Radka, Hejl Josef ml. je přínosem pro národní výbor. Na úsekua Jana Vinklárková, Mojmír Váňa a Danuška 

NAROZENÍ VE SKALIČCE

DO SKALIČKY SE PŘISTĚHOVALI

HOSPODÁŘSKÝ ŽIVOT V OBCI

ZE SKALIČKY SE ODSTĚHOVALI V ROCE 1983 ZEMŘELI

SŇATKY VE SKALIČCE

 

Z KRONIKY NAŠÍ OBCE ROK 1983
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dopravy se provádí údržba komunikací Trávy na semeno, které družstvo pěstuje na firmy Sigma Lutín. Sbor se jmenoval požární 
okresní správou silnic. Bylo provedeno 140 ha zajistily příjem 2,985 tis. Kč, výnos jednota a měl 27 členů činných a 40 členů 
vyasfaltování celého průtahu obce Skalička. z hektaru byl 21.321,- Kč. Také družstvo přispívajících. V roce 1954 se započalo
V Kamenci byl vybudován přístřešek na dosáhlo nejvyššího výnosu v Severomorav- s přestavbou zbrojnice a v lednu 1955 zde 
stanovišti pojízdné prodejny. Při národním ském kraji ve sklizni ovoce, sklidilo se 351 byla v nové místnosti první členská schůze.
výboru byl zřízen stavební úřad, jehož tun jablek a hrušek. Průměrný věk trvale 
vedoucím je s. Julius Viche. Tento úřad dbá činných pracovníků je 40 let, 5 družstevníků 
především o zabezpečení územního pláno- má pod 20 let a 30 má nad šedesát let. Prů- Předsedou kulturní komise byl po dobu 
vání ve všech obcích, dále vydává stavební měrná měsíční mzda je 13 Kč na hod. Nej- třičtvrtě roku s. Květoslav Foltýnek, pak byl 
povolení jednotlivým občanům a kontro- nižší mzda byla 1.850,- Kč/měs., nejvyšší předsedou zvolen s. Stanislav Kuča.
luje provádění staveb soukromých a veřej- měli řidiči nákladních aut 2.943,- Kč, prů- Ve škole ve Skaličce je ředitelkou s. Marie 
ných. Problémem střediskové obce jsou měrná mzda THP pracovníků byla 2.964,- Foltýnková, učitelka je s. Marie Jelínková. 
cikánské rodiny v Kamenci, kde je ve třech Kč. Celkové ekonomické hodnocení práce Učitelský důchodce s. Vítězslav Přikryl 
bytech umístěno 40 osob. Komise pro práci družstva je velmi příznivé. Zisk činil v r. 1983 vyučoval ve škole v Malhoticích. Ředitelkou 
s dětmi řeší problém umístění cikánských 6.662 tis. Kč a byl nejvyšší v historii družstva MŠ je Jarmila Segeťová. Oddíl „jisker“ měl 
dětí do MŠ. Rodiče těchto dětí nemají a zařadil se mezi nejlepší z celého okresu. ve Skaličce 12 členů a vedla jej učitelka
zájem dávat děti do MŠ. Problémy je nutno s. Karla Perutková, oddíl „pionýrů“ měl 22 
řešit trpělivým jednání a návštěvami v rodi- členů a vedla jej učitelka s. M.Jelínková. 
nách. V akci Z bylo vybudováno dílo v hodnotě Knihy v místní knihovně půjčuje 1x týdně

1,063 tis. Kč při použití nákladů 450 tis. Kč. s. Marie Foltýnková. O půjčování knih je 
Bylo odpracováno 35.600 brigádnických stále velký zájem.

V roce 1983 bylo ve skaličském družstvu hodin. V neinvestiční části byly provedeny Tělovýchovná jednota SOKOL vyvíjela již 
dosaženo cíle, který byl vytýčen před rekonstrukce drobných provozoven, pokra- tradičně velmi dobrou činnost. Funguje 
dvěma roky do roku 1985 ve všech druzích čovalo se ve výstavbě chodníků, v úpravě oddíl kopané, naděje na lepší výkony dává 
výroby, mimo výrobu objemových krmiv. veřejných prostranství, v údržbě budov, družstvo žáků, které patří ve své skupině
Byl vysoce překonán rok minulý, který byl které jsou ve správě MNV a ve výsadbě k věkově nejmladším. Mladým fotbalistům, 
do té doby nejúspěšnějším rokem v historii zeleně. kterých je 18-24 se věnuje ing. Josef Vozák. 
družstva. K tomuto výsledku přispělo nejen Oddíl šachu má 21 členů a má stabilně 
počasí, ale i dobrá práce organizátorů  dobré výsledky. Jeho družstvo je nejlepší
a všech pracovníků. Hospodaří se na 1473 V roce 1983 proběhla oslava 90 let trvání v přerovském okrese. Nejmasovějším oddí-
ha zemědělské půdy, z toho je 1139 orné, požárního sboru ve Skaličce. Byl založen lem tělovýchovných jednot je odbor 
17 ha zahrad, 50 ha sadů, 180 ha luk, 83 ha v r.1893 jako dobrovolná jednota hasičská. základní tělesné výchovy ZRTV. Úroveň 
pastvin a 75 ha lesa. Výnos z obilovin  byl Prvním předsedou a jednatelem byl místní tohoto odboru se trvale zvyšuje, na čemž 
56,3 q z hektaru a byl překročen o 34,7 %, nadučitel Alois Králík, prvním velitelem byl má zásluhu předseda s. Stanislav Kuča
což bylo největší překročení v historii druž- rolník František Vinklárek. První pomůcky a také cvičitelé s. Jana Humplíková
stva. Vynikající výsledek se dosáhl v pěsto- byly skromné, vědra, háky, žebříky. Po zalo- a s. Oldřich Šustek. Členové jednoty ve 
vání brambor. Sklidilo se 2.655 tun z 85 ha žení převzalo nad sborem patronát obecní Skaličce odpracovali 716 brigádnických 
a s výnosem 312,4 q se družstvo zařadilo na zastupitelstvo, které sbor financovalo. Za hodin a z toho 513 hod. zdarma na díle
druhé místo v České republice za JZD Jese- 720 zlatých byla zakoupena ruční stříkačka v hodnotě 11.700,- Kč. Byla to především, 
ník nad Odrou.Také dobrým výnosem cuk- pro koňský potah a postavená dřevěná úprava sokolské zahrady a úpravy na hřišti 
rovky 415q z hektaru se družstvo zařadilo zbrojnice, zvaná šopa. V roce 1939 byla za kopané.
na první místo v okrese a na 8. místo v ČR. 17 tis. Kč zakoupena motorová stříkačka od Z kroniky vypsala M.Mrhalová

ŠKOLSTVÍ, KULTURA, TĚLESNÁ VÝCHOVA

VÝSTAVBA

ZEMĚDĚLSTVÍ

POŽÁRNÍ OCHRANA

Pro příjemnější nakupování jsme 

Náklady na platební transakci pomocí platební karty jsou částečně hrazeny zákazníkem. Výše zpoplatnění je 
stanoveno na 2% z Vašeho nákupu. Zbylou část hradí Smíšené zboží ve Skaličce.

Pro zajištění dostatku zboží na Velikonoce,  zákusků, pečiva, 
uzenin, salátů a ostatního zboží. Objednávky můžete provádět osobně v obchodě nebo 
telefonicky - 774 334 931.

Snažíme se Vám zpříjemnit nakupování v našem obchůdku. Vyjádřete nám, prosím, Vaše poznatky, co byste dále 
změnili. Tyto poznatky následně vybereme a budeme se snažit Vám takto vyhovět.

NOVĚ ZAVEDLY PLATBU PLATEBNÍ KARTOU.

PŘIJÍMÁME OBJEDNÁVKY

SMÍŠENÉ ZBOŽÍ VE SKALIČCE se é l kon  a p á ,Ve l  Ve i oce boh tou oml zku

d  a  p y e eho ně r dosti a ohod  Vám př j

n aJa a  Hela
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ŠKOLÁCI SPORTOVALI, FANDILI I POTKÁVALI SLAVNÉ

Začátek roku 2015 byl pro žáky ze ZŠ movali, zkušenější je zdokonalovali, nejzku-
a MŠ Skalička pestrý. Kromě školních povin- šenější se učili zachraňovat tonoucího nebo 
ností, které vrcholily na konci ledna pololet- se potápět až na dno. Všichni si pak užívali 
ním vysvědčením toho měli na práci dost, jízdy tobogánem, řádění na vodních atrak-
a nuda to rozhodně nebyla. cích nebo zasloužený odpočinek ve whir-

poolu.

Konec ledna se nesl ve znamení tradičních 
školních oficialit. Děti dostaly pololetní 
vysvědčení, některé své první v životě. Pro 
ně to byl asi zážitek největší, ale jejich o rok 
mladší kamarádi ze školky si závěr prvního 
měsíce roku 2015 taky užili. Vypravili se 
totiž na zápis do první třídy, kde se jich paní Úspěch jak Brno přivezly holky Bagarovy
učitelky a pan učitel vyptávali na spoustu z Brna. Anička, Terezka a jejich maminka 
věcí. Nikoho to ale nevylekalo a všichni už Janička se zúčastnily televizní pěvecké 
se moc těší, až se za pár měsíců stanou taky soutěže Zpívá celá rodina. Do studia na 
školáky. natáčení je jela podpořit taky naše škola. 

Předcházela tomu řádná příprava v podobě 
výroby barevných transparentů a možná
i ty jim přinesly štěstí. Holky před kamerami První čtvrtletí roku 2015 bylo pro školáky 
a zraky slavných zpěvaček a zpěváků pře-plné sportu. Úspěšné tažení předvedli
mohly trému a ukázaly, že jim to zpívá a že v okresním přeboru škol v šachu družstev 
jsou opravdová rodina. Výsledek? Vítězství! reprezentanti ZŠ Skalička. Tým ve složení 
Gratulujeme.Anna Bagarová, Lucie Kočnarová, Lukáš Počasí ve Skaličce zimu už zdaleka nepřipo-

Hložek, František Randýsek, Michal Kušner mínalo, když jsme na konci února nasedali 
a Matěj Blažek skončil na turnaji, konaném do autobusu a vyráželi směr Beskydy. Na 
v ZŠ Šromotovo, na pěkném třetím místě. Pustevnách i Mezivodí ale bílo bylo, tak 

jsme se dali do lyžařského tréninku. První 
den školáky nečekalo nic lehkého. Pustevny 
nás přivítaly mlhou a sněžením, zkrátka 
opravdové hory. Spousta dětí se navíc 
postavila na lyže poprvé. Ale pod dohledem 
zkušených instruktorů, ze zásobami řízků
a patřičnou dávkou bojovnosti i trpělivosti 
jsme si s takovými nástrahami dokázali 
poradit. Druhý den už se na nohou dokázali 
udržet všichni. Pluh bylo naše druhé jméno, Kolektiv pedagogů ZŠ a MŠ Skalička
provazový vlek se nezastavil a do rovné 
jízdy se začaly vkrádat první obloučky. Na 

Bývalý extraligový i reprezentační florba- konci dne jsme si pak takřka všichni troufli 
lista a současný kondiční trenér národního na slalom, ti zkušenější dokonce dvouko-
týmu hráček do 19 let Radim Polášek nás lový a měřený. 
poctil svou návštěvou. Zavzpomínal na své 
florbalové začátky, povyprávěl o celé hráč-
ské kariéře i předvedl profi vybavení. Přede-

Pátek 13. února vůbec nebyl nešťastný den. vším kluci hltali každé jeho slovo a na 
Naopak. Oslavou svátku svatého Valentýna spoustu věcí se vyptávali. Třešničkou na 
jsme si vyzkoušeli, jak jsou důležité mezilid-dortu byl potom společný trénink v Soko-
ské vztahy a jak každého potěší, když si na lovně.  
něj někdo vzpomene. Zároveň si školáci 
tříbili své výtvarné umění při výrobě valen-
týnských přání v podobě srdíček a nechy-

Dva a půl měsíce uteklo jak voda korytem běla ani lekce ze slušného a zdravého stolo-
tobogánu. Plavecký výcvik je za námi a děti vání. Na valentýnské hostině, kterou připra-
se v H O cítí zase o něco víc jak rybičky. Ti 2 vili starší spolužáci, totiž nechyběly třeba 
mladší se s plaveckými styly teprve sezna- talíře se sušeným ovocem.

VYSVĚDČENÍ I ZÁPIS

ŠKOLA FANDÍ ANIČCE, TEREZCE I JANIČCE

SPORTEM KU ZDRAVÍ

SVATÝ VALENTÝN

SAMÁ VODA

OKÉNKO PRO DĚTI 1
Omalovánka
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ZA KULTUROU DO SKALIČKY

Přeji krásné jaro všem čtenářům našeho Na jaro jsme pro vás připravili několik akcí 
Zpravodaje! viz v tabulce níže. Bohužel mezi nimi chybí 

oblíbené divadelní představení ochotníkůZima je snad konečně za námi a před námi 
z Dřevohostic, kteří nám napsali, žejaro plné krásných slunečných dnů a kultur-
z technických důvodů letos divadlo hrát ních zážitků nejen ve Skaličce. Ohlédněme 
nemohou. Budeme jim tedy držet palce, se ale ještě zpátky a připomeňme si, jak 
aby se k nám mohli příští jaro opět vrátit. jsme prožívali zimní období ve Skaličce. 
Další akcí, která vás v seznamu možná 
překvapí, je Mezinárodní setkání seniorů. 

v sobotu 17.1.2015. Na konci ledna pokra- S tímto nápadem přišel starosta obce 
čovali Včelaři a jako poslední hasiči svým Němce (slovenská obec u Bánské Bystrice, 
tradičním Voděním medvěda a týden na to se kterou se přátelíme a vzájemně se 
pak Hasičskou zábavou s pochováním basy podporujeme účastí na různých akcích)
tak sezónu plesů ve Skaličce ukončili. a navrhl, že by se mohli  poznat i naši 

senioři. Zábava bude určitě výborná, A v sobotu 21.2.2015 ovládly Sokolovnu 
protože si autobusem přivezou i svoji děti. Konal se zde totiž Dětský karneval.
kapelu. Podrobnosti o této akci se včas O masky nebyla nouze, stoly se prohýbaly 
dozvíte z hlášení rozhlasu, z pozvánek nebo pod návalem dobrot, které připravily 
z webu. maminky, neskutečně velká tombola 

zabrala celé jeviště a super muzika hrála 
Přeji všem krásné jaro
a Veselé Velikonoce!!

V lednu a v únoru jsme pro vás připravili tři 
přednášky. Hned první přijeli do Skaličky 
20.1.2015 skvělí Márovi, kteří svým pouta-
vým a vtipným povídáním, tentokrát
o Austrálii, zaujali a pobavili všechny pří-
tomné. Je to nejoblíbenější přednáška 
skaličáků, chodí na ni stále více lidí a letos 
jsme se už málem ani nevešli. J Proto se 
snažíme Márovy pozvat každý rok a oni
k nám rádi jezdí. 5.2.2015 k nám zavítal 
soukromý přírodovědec Jiří Troneček se 
svojí přednáškou Z puszty do puszczy. Před-
stavil nám poslední přírodní krajiny Evropy. 
A s poslední přednáškou jsme trochu změ-
nili téma a věnovali se obezitě, nadváze
a hubnutí. Toto zajímavé a hlavně poučné celé odpoledne. To vše zaručilo dobrou 
povídání si pro nás připravila Mgr. Jana náladu všech a vykouzlilo radost v očích 
Zavřelová. Také z této přednášky jsme si našich nejmenších a o to právě šlo! J
odnesli nové poznatky, které navíc můžeme V sobotu 21.3.2015 se v Sokolovně usku-
využít ve svůj vlastní prospěch. J tečnil šestý ročník turnaje v badmintonu
Plesovou sezónu zahájili jako vždy sokoli O sokolskou lajnu. Letos již podruhé zvítězil 
svým tradičním Sokolským plesem Richard Zavřel a Honza Řehák, na druhém 

místě se umístili Lenka a Patrik Jandovi, 
třetí místo patřilo Marcele a Jarkovi Vozáko-
vým a bramborovou medaili vybojovali 
Pavel Andrys a Tomáš Vozák. Gratulujeme
a děkujeme za účast! A protože účastníků 
nebylo právě mnoho, organizátoři rozhodli 
turnaj příští rok přesunout na konec února. 
Snad bude vaše účast větší!?

11.4.2015 Zájezd do vinného sklípku

10.5.2015 Oslava dne matek
/Sokolovna/

16.5.2015 Šachový turnaj
/Sokolovna/

23.5.2015 Turistický zájezd TJ Sokol
na Praděd

30.5.2015 Kácení máje
/výletiště za Sokolovnou/

13.6.2015 Mezinárodní setkání seniorů
/Sokolovna/

27.6.2015 Dětský den - tajemná cesta 
lesem Nihlovem…

PŘIPRAVUJE SE VE SKALIČCE

UPOZORNĚNÍ PRO ÚČASTNÍKY ZÁJEZDU
DO VINNÉHO SKLÍPKU

PODĚKOVÁNÍ

Pokud chcete s námi navštívit sklípek
v Mutěnicích, přihlašte se na OÚ Skalička
– máme šest posledních volných míst!!!

Žádáme již přihlášené účastníky o uhrazení 
zálohy na OÚ Skalička. Děkujeme.

Děkujeme Jakubovi Šupolovi za hezké fotky 
jarní Skaličky, které jsme použili do tohoto 
čísla Zpravodaje.

Lenka Šrámková – Kulturní výbor
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Rok 2015 bude významným pro náš domov mínkách docela neobvykle dlouhou, histo- nebylo možné. Tak bylo provedeno mnoho 
nejméně z hlediska dvou událostí. Tou první rii ústavu, který se po celou dobu věnuje vazeb korun těchto stromů, které jsou často 
je historická událost, kterou si budeme postiženým osobám pouze ženského nepostřehnutelné, a jen pozorný návštěv-
připomínat v červnu. Tehdy před 90 lety pohlaví. Úplně první chovanky byly dívky do ník si jich všimne. Zásah do parku je razantní 
přijelo do Skaličky poprvé 5 řádových sester 18 let trpící epilepsií. To se ústav nazýval avšak potřebný. V poslední době, pokud jen 
a 20 chovanek do nově vzniklého ústavu. Ústavem cyrilometodějským. Pak se klien- trochu zafoukalo, byly všude popadané 
Záměrně používám dobových výrazů, tak tela začala měnit. A rozšiřovat se začalo větve, někdy docela velké a také ovšem byly 
jak byly používány ve své době. Dnes je i jeho poslání. Ústav se zpočátku věnoval vyvráceny celé stromy. Bohužel i stromy, 
slovo hezké slovo chovanka nahrazeno dětem a mládeži a později už i dospělým tak jako lidé, mají svůj věk dožití. Vykáceno 
nekonfliktním termínem - uživatelka soci- ženám, tak jak je tomu dodnes. Poté byl bylo kolem 400 stromů a nasazeno nově 
ální služby. A ústav byl změněn na Domov. změněn název na Ústav české katolické ještě o mnoho více. Stromy v parku byly 
Tomuto okamžiku předcházela dlouhá charity. Od roku 1960 se jmenuje Ústav sázené většinou vzrostlejší. Kolem 5 metrů. 
historie zámku, která je pro fandy historic- sociální péče pro děti a mládež, později Doufáme tak, že nebudeme muset čekat 
kých pramenů velmi zajímavá. Já si dovolím Ústav sociální péče pro mládež a dospělé příliš dlouhou dobu na jejich vzrostlejší 
připomenout pouze to, že ústav založily a nakonec od poloviny roku 2007 Domov koruny. Některé, např. v habrové aleji jsou 
sestry družiny Kongregace cyrilometoděj- Větrný mlýn Skalička. docela maličké sazeničky. Jsou však počí-
ské. Tomu v roce 1924 předcházela kupní tány jako kus. Nyní, druhý rok, probíhá Druhou významnou událostí bude otevření 
smlouva mezi Kongregací sester a Olo- dokácení vadných jedinců a někdy v dubnu revitalizovaného parku. Ten nyní prochází 
mouckým arcibiskupstvím, které tenkrát budou zakládány trávníky. To znamená rozsáhlou úpravou, kterou si vyžádal stav 
zámek mělo v majetku. Smlouva byla pode- úpravu celé plochy parku, její srovnáníparku. Stromy zde byly ponechány dlouho 
psána v listopadu a začaly nezbytné sta- a výsadbu trávníku. Kromě lesní a parkové dobu bez zásahu a jejich stav nebyl uspoko-
vební úpravy, které trvaly asi půl roku. No zeleně, byla založena ve spodní (severní) jivý. I stávající staré stromy na tom nejsou 
a pak už jen zbývalo nastěhovat chovanky části parku tzv. štěpnice. To je zámecká kondičně zcela v pořádku, ale vykácet vše 
a začít dlouhou, v našich moderních pod- zahrada, ve které je 75 ovocných stromů. Je 

DOMOV VĚTRNÝ MLÝN SKALIČKA

Vážení spoluobčané, chtěli bychom vás V každém bytě bude samostatné plynové pana Petra Váni a vybuduje zde byty pro 
informovat o možnosti pronájmu v byto- ústřední topení včetně plynoměru, elektro- potřebné spoluobčany, ale toto přání
vém domě „Váňova vila“, po dokončení měru a vodoměru. Náklady na energie, v závěti neuvedl. Když se pan Petr Váňa 
stavebních prací a také uvést na pravou otop a vodu nebudou součástí nájmu, ale rozhodl svoji polovinu prodat, nabídl ji, jak 
míru některé nepravdivé informace, které budou hrazeny samostatně. Náklady na mu zákon velí, spolumajiteli a to obci. 
se v obci šíří. společné prostory budou vyúčtovány jed- Zastupitelstvo z důvodu velkých investic

nou ročně také na základě měřičů. Nájem a případného zadlužení odsouhlasilo dru-Původní záměr nového vlastníka, bylo zřídit 
bude vypočítán podle metrů čtverečních hou polovinu nekoupit. Jelikož máme k vile ve vile Domov s pečovatelskou službou. 
jednotlivých bytů. Součástí každého bytu osobní vztah, nebylo nám jedno, jaké Tento plán však musel být na základě přís-
bude kuchyňská linka, elektrický sporák úmysly by případný nový majitel s vilou ných podmínek a požadavků stavebního, 
s troubou a digestoř. Ke každému  bytu měl, rozhodl se náš syn tuto polovinu od požárního a hygienického úřadu změněn
bude náležet jeden zděný uzamykatelný pana Petra Váni odkoupit. Potom zůstaly a z vily je proto budován bytový dům. Toto 
sklípek, umístěný ve sklepním prostoru. dvě možnosti: odkoupit od obce i celou rozhodnutí také bylo ulehčeno tím, že maji-

druhou polovinu, která zahrnovala půl vily, tel nepožádal o žádnou finanční dotaci. Zájemci z řad občanů Skaličky nás můžou již 
obě zahrady, nádvoří a půl domu s garáže-nyní kontaktovat na telefonní čísla uvedená Ve vile bude vybudováno 8 bytů v kategorii mi, nebo majetek rozdělit a provést dole pod textem. Obyvatelé Skaličky budou 2+KK. Tři byty v přízemí budou bezbarié- finanční dorovnání. A to se také stalo, pro-upřednostněni, v případě nezájmu, bude  rové a budou navazovat na bezbariérový tože mezí tím zde obec vybudovala mini pronájem nabídnut  i občanům sousedních venkovní prostor se vstupem na horní muzeum. Chtěli bychom připomenout, že obcí a blízkých měst. Výběr bytu bude pro-zahradu a nádvoří. V 1. patře budou také tři obec nevlastnila, jak si někteří myslí, celý veden podle pořadí přihlášených.byty, shodné s byty v přízemí, navíc každý Tomášův domek a ještě půl vily, ale ideální 

byt bude mít balkon. Ve 2. patře budou dva Závěrem bychom vás chtěli informovat polovinu všeho. To znamená, že po finanč-
podkrovní byty rovněž s balkony. Kolaudace o okolnostech při nabytí této nemovitosti. ním vyrovnání zůstal obci celý objekt dom-
by měla proběhnout koncem měsíce Jak jste byli již v některém z předešlých ku, muzeum, kůlna na dříví, garáž a nádvoří. 
května a následně budou upravovány ven- zpravodajů informováni, polovina obou Novému majiteli pak vila, přední a zadní 
kovní prostory. Na horní zahradě bude nemovitostí tj. vily a domku patřila panu zahrada.
zřízena parkovací plocha pro osobní auto- Tomáši Vítkovi, který svoji polovinu odkázal 

Hana a Rudolf Čelůstkovimobily. Dále zde bude možné, po dohodě v závěti obci. Předpokládal, společně
Tel: 603 704 388, 603 473 383,se zástupci nového majitele, zřídit zeleni- s námi, že obec v budoucnu odkoupí

739 433 515novou nebo květinovou zahrádku. i druhou polovinu od druhého vlastníka 

VÁŇOVA VILA ZNOVU OŽIJE
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ČINNOST SDH

Rok 2015 začal pro místní hasiče tak jako 
ostatní. Po naší výroční schůzi, které se 
zúčastnilo pouze 25 členů sboru a 10 hostů, 
jsme v lednu zajeli na výroční schůzi
k našich sousedům do Zámrsk.

Další tradiční program následoval v únoru, 
kdy jsme uspořádali tradiční kulturní akce – Vodění medvěda
a Pochovávaní basy.

Všem, kteří se na těchto akcích podíleli patří naše poděkování.

Dále 14. a 21. února se naší velitelé zúčastnili pravidelného školení, 
které proběhlo na požární stanici v Přerově. 

Během prvních měsíců tohoto roku se také naši členové věnují údržbě
a opravám na technice, kde se snažíme vylepšit naše vybavení.

Při těchto pracích bylo odpracováno mnoho brigádnických hodin,
za které patří poděkování.

Jaromír Honeš

A CO NÁS V NEJBLIŽŠÍ DOBĚ ČEKÁ?

�Zahájení kroužku mladých hasičů
Více u vedoucích – P. Černocha a K. Vojtoviče

�10. dubna – Okrskové cvičení, které proběhne
v Horních Těšících

�16. května – První kolo v požárním sportu, Horní Těšice

�24. května – pořádání soutěže – Plamen (děti)
v požárním útoku

�30. května – spolupořádání akce – Kácení máje

Na podzim loňského roku se podařilo Přes snahu o sportovní vyžití není našim 
sestavit reprezentační družstvo, které si na motem „závodit a vyhrávat“. Sport bereme 
dno svých sil sáhlo při závodě branné jako součást dovedností dětí. Našim prio-
všestrannosti konané v rámci hry Plamen ritním cílem je utvářet kolektiv kamarádů, 
ve Vysoké. Určitě dobrá zkušenost našich kteří se budou respektovat, podporovat, 
sedmiletých závodníků, potvrzující stále učit od sebe pokud možno to dobré
platné pravidlo „Těžko na cvičišti, lehko na a vyrůstat spolu v prostředí, které se 
bojišti“. Snad se nám podaří udržet budeme snažit tvořit co nejpoctivěji. dní opouštěli pohodlí domova a sešli se 
bojovnou chuť a náladu u dostatečného oslavit Vánoce ve zbrojnici, několikrát jsme Současný kolektiv malých hasičů je mladý. 
počtu z nich i pro jarní kolo této hry, které byli Sokolovně a také při opékání zimních Většina, z přibližně patnácti dětí, je ve věku 
dílem proběhne v květnu právě na domácí špekáčků na sněhu.3 – 6 let. Kategorie starších žáků nám dnes 
půdě. Nejdříve sobotní klání v překážko- chybí úplně. Věříme však pevně, že právě Náš sbor děkuje rodičům za důvěru při 
vých a štafetových disciplínách na z těch nejmladších, kterým  nadšení vydrží, svěřování dětí a za podporu fungování 
hranickém stadiónu a následující den atrak- se stane to „zdravé jádro“ pro budoucnost. kroužku.
tivní útoky na fotbalovém hřišti ve Skaličce. 

Letošní zima nebyla krutá a  tak se z našich Petr Černoch - vedoucí kroužkuPřijďte i vy prožít na hřiště zajímavou neděli
nejmenších nestali medvídci. Jednou za 14 mladých hasičůa podpořit výkony malých hasičů.

MALÍ HASIČI V ZIMĚ NEZAHÁLELI

zde zastoupeno velké množství druhů bude tato zahrada na jaře nejhezčí částí návštěvní řád, jelikož se jedná o prostředí, 
a odrůd. Všechny to jsou původní české parku a zároveň budou stromy sloužit včel- které je soukromím našich obyvatelek. 
a moravské druhy. Ty, které nebylo možné kám, které se nyní, po dobu revitalizace, Dokončení je plánováno na konec prázdnin 
sehnat, byly nahrazeny trnkami. Přesto je přece jen musely bez květů bohužel obejít. tohoto roku.
zde asi 60 odrůd jablek, hrušek, trnek, ryn- Park bude po dokončení přístupný i veřej- A. Němec, Domov Větrný mlýn Skalička
glí apod. Počítáme, až budou stromky větší, nosti, i když bude třeba dodržovat určitý 

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ NIHLOV-TĚŠICE

MS Nihlov – Těšice uspořádá dne 21.5.2015 Vašeho zájmu navštívit tuto akci se při- dnech 11. – 12. dubna 2015. V neděli
zájezd na 20. Mezinárodní výstavu mysli- hlaste do 10.4.2015 u Jaromíra Cifra, Ska- 12. dubna bude současně s výstavou probí-
vosti, rybářství a včelařství NATURA VIVA lička 81 – tel.: 724 421 594. hat jarní svod psů. Otevírací doba výstavy 
2015, které se uskuteční na výstavišti v Lysé je v sobotu od 9,00 hod do 16,00 hodVýstava trofejí ulovené zvěře v okrese 
nad Labem. Odjezd autobusu v ranních a v neděli od 8,00 do 12,00 hod.Přerov v roce 2014 se uskuteční na zámku
hodinách ze Skaličky. Předpokládaná cena v Tovačově. Výstavu je možno navštívit ve Za MS Nihlov – Těšice Zbyněk Kamas 
dopravy cca. 350Kč/osoba. V případě 
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VESNICE ROKU
Olomouckého kraje 2011

Včelaři ze ZO Skalička zahájili rok 2015 již tomboly. Nákazový referent: Jaroslav Juráň str.
5. Včelařským plesem. Ten se konal dne Referent pro osvětu: Stanislav Bělík6. Včelařský ples v roce 2016 je naplánován 
31.1.2015 v místní sokolovně. Večer začal A další členové výboru.na sobotu 16. ledna 2016. Chystáme velké 
přivítáním všech přítomných hostů. Na překvapení. Nemocem včel se nám daří předcházet. 
programu bylo vystoupení dětí ze základní Ztráty na včelstvech v naší ZO jsou mini-Letošní rok 2015 je rokem volebním v celém školy Olšovec s programem „Života včel mální. A to je i zásluhou osvěty včelařůČeském svazu včelařském. Naše výroční v úle“. Dále následovalo vytupení v rámci kurzů, přednášek, seminářůčlenská schůze se konala 14.2.2015„Skaličského dancingu“ v podání místních a školení.v kulturním domě v Rouském. Zde se volilžen. Ples se nám vydařil, účast byla veliká

a zvolil členský výbor. Ten se volí na období Jelikož se nám včelařská sezóna neúprosně a obě kulturní vystoupení měla velký ohlas. 
5-ti let. Jsou to: blíží, tak bych chtěl popřát všem včelařům Chtěl bych poděkovat všem, kteří se na 
Předseda: Jaroslav Juráň ml. zdraví, dobrý včelařský rok, zdravá včelstva přípravě a průběhu plesu podíleli. A přede-
Místopředseda: Stanislav Bělík a hodně medu.vším bych chtěl poděkovat všem sponzo-
Jednatel: Jitka Juráňová Jaroslav Juráň ml.,předseda ZO Skaličkarům, kteří nám přispěli do naší bohaté 
Pokladník: Milada Mrhalová

VČELAŘI ZO SKALIČKA

Milí spoluobčané ve Skaličce, milí farníci,

začátek jara je každoročně pro křesťany 
vyvrcholením liturgického roku. Vůbec 
nejdůležitějším dnem v roce je pro ty, kdo 
věří v Ježíše Krista - Syna Božího - 
Zachránce lidí, neděle Zmrtvýchvstání 
Páně. Slavení Velikonoc je přímo spojené
i se dvěma církevními přikázáními: každý 

Prožívání roku mimořádné úcty k Ježíši ství na výlet do Olomouce. V sobotupokřtěný má alespoň jednou za rok při-
v eucharistii nabere v naší farnosti spád už 16. května proběhne v Olomouci Diecézní stoupit ke svaté zpovědi a přijmout Tělo 
ve druhém čtvrtletí: už na 12.4., to je dru- eucharistický den, který bude inspiracíKristovo ve svatém přijímání alespoň
hou neděli velikonoční, připadá v naší k prožití Slavnosti Těla a Krve Páně 4.6. v době velikonoční.
farnosti adorační den. Ve farním kostele Ještě v květnu nás v pátek 29. čeká

Letos je tato naše "povinnost", věřím, o to v kaplích bude vystavena nejsvětější svá- Noc kostelů, do které je přihlášená i kaple 
radostnější, že prožíváme Rok eucharistie, tost k adorační modlitbě. V sobotu sv. Theodora ve Skaličce. 
který vyhlásili čeští a moravští biskupové 18. dubna nás zve o. arcibiskup do Zašové Milí Skaličkovští, výčet plánů v předchozím s cílem upevnit vědomí významu eucharis- na Děkanátní pouť za obnovu rodin odstavci by byl jen prázdnou snahou, kdyby tie, prohloubit slavení eucharistické litur- a kněžská a řeholní povolání. Autobus ze v srdci křesťanů chyběla ochota žít svůj gie a dát zakusit souvislost eucharistie Skaličky pojede v 15:15 hod. O týden poz- život ve spojení s Bohem v každodenní s životem ve světě. Otcové biskupové zvou ději bude v Kelči Duchovní obnova v duchu modlitbě a touha plnit Boží přikázání, přes-na 17. října 2015 do Brna k vyvrcholení Národního eucharistického kongresu na tože je k tomu třeba i sebezápor. Přeji Vám, Národního eucharistického kongresu Befarku a ve farním kostele. První svaté ať chuť do dobrého a pomoc Boží nikomu všechny, kdo věří v přítomnost Pána Ježíše přijímání dětí prožijeme ve farnosti nechybí!ve svatém přijímání. Vždyť eucharistie dává 10. května, hned v pátek potom pojedeme o.Jan Bleša, farář nový život, je projevem lásky Ježíšova srdce se školáky, kteří navštěvují výuku nábožen-
a sjednocuje lidi s Bohem!

ZE ŽIVOTA FARNOSTI 12.4.2015 /neděle/ ve Skaličce bude Lesní kaple 
otevřena od 11.30 - 18:00 s vystavením Svátosti oltářní

29.5.2015 /pátek/  / Podrobnější program bude upřesněn.

každá čtvrtá neděle  v 11:30 h, v ostatní týdny v sobotu v 18:00 h

5.4.2015 /neděle/ v 11:30 h

od 26.3.2015 každých 14 dnů v 18:00 h

ADORAČNÍ DEN FARNOSTI 

NOC KOSTELŮ

MŠE SVATÁ

VELIKONOČNÍ MŠE SVATÁ 

MODLITBY MATEK 

O
K

ÉN
K

O
 P

R
O

 D
ĚT

I 2 SpojovačkaPomůžeš tkaničce Aničce najít správnou botu? Hádanka

Já mám sedm puntíků

na červeném svetříku

a když se mě děti ptají,

kam se zítřky ubírají,

nezklamu je do peklíčka,

lítám jenom do nebíčka.

/Sluníčko sedmitečné/
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TJ SOKOL SKALIČKA

FOTBAL

Vážení čtenáři, vážení fanoušci fotbalu, vaskulární trénink tabatu, zlepšující výkonnost
v krátkém čase. Hned 1. března jsme odehráli dovolte mi opět napsat pár řádků o činnosti našeho fotbalového 
přátelské utkání s týmem Bělotína B, které jsme vyhráli 5:4.týmu TJ Sokol Skalička.
Od 4. do 8. března 2015 jsme odjeli na soustředění na Rusavu. Zde Po dlouhé zimní pauze jsme v polovině února absolvovali první 
jsme se zaměřili na fyzickou přípravu pro nadcházející fotbalovou letošní trénink na hřišti v Zámrskách. Pro oživení jsme měli dvakrát 
sezónu.v měsíci pod vedením profesionální trenérky aerobiku kardio-
V sobotu 21.3.2015 nás čekal první letošní zápas Okresního 

přeboru na domácím hřišti, 
hostili jsme tým Opatovic B.
P o  v y d a ř e n é m  a  v e l m i   
bojovném výkonu jsme Opato-
vice porazili 2:1. Děkujeme 
f a n o u š k ů m  z a  p o d p o r u
a doufáme, že nám zachováte 
přízeň i nadále.

Krásné jaro všem,
Radim Švábek,

trenér TJ Sokol Skalička.

KELEČSKÁ AMATÉRSKÁ LIGA
V KUŽELKÁCH

V měsíci listopadu minulého roku se rozběhl první ročník Keleč-
ské amatérské ligy v kuželkách. Mezi přihlášenými družstvy do 
prvního ročníku bylo i družstvo Skaličky. Soutěžní družstvo bylo 
složeno z hráčů – Ovčačík Karel st., Ovčačík Karel ml., Ovčačík 
Petr, Křupala Roman, Valuch Petr a Kamas Zbyněk. Do jednotli-
vých zápasů nastupovalo vždy čtyřčlenné družstvo složené
s našich hráčů. Liga byla rozdělena do podzimní a jarní části.
V podzimní části se našemu družstvu dařilo a tuto část jsme 
vyhráli bez ztráty bodu. V jarní části se nám již tak nedařilo
a přišly tři porážky od družstev Zámrsk, 
Střelců Kelč a Chvatíků B. V jarní části bylo 
vidět zlepšení v počtu shozených kuželek 
u všech soutěžících družstev. Po ukončení 14 
kola soutěže a sečtení všech soutěžních 
výsledků se družstvo Skaličky umístilo na 
velmi pěkném 2 místě.

Mezi jednotlivci, kteří odehráli více jak 2/3 
soutěžních utkání se na 1. místě umístil 
Kamas Zbyněk, 3 místo získal Valuch Petr, 
čtvrtou příčku obsadil Křupala Roman a do 
první desítky se ještě prosadil Ovčačík Karel 
st..

Doufáme, že kuželkářský oddíl TJ Kelč bude
v pořádání této ligy pokračovat dalším roční-
kem a že se nám bude v soutěži dařit alespoň 
tak jako v letošním roce.

Za družstvo kuželek Zbyněk Kamas

KONEČNÉ POŘADÍ DRUŽSTEV

KONEČNÉ POŘADÍ JEDNOTLIVCŮ

ROZPIS MUŽI  -  JARO 2015

21.3.2015
29.3.2015

4.4.2015
11.4.2015
18.4.2015
26.4.2015 Hustopeče - SKALIČKA

2.5.2015
10.5.2015
16.5.2015
23.5.2015 Stará Ves - SKALIČKA
30.5.2015

6.6.2015
13.6.2015 Horní Újezd - SKALIČKA

Datum Den Čas Utkání 

SO
NE
SO
SO
SO
NE
SO
NE
SO
SO
SO
SO
SO

15.00
10.00
15.30
16.00
16.00
16.00
16.30
10.00
16.30
16.30
16.30
16.30
16.30

SKALIČKA - Újezdec
SKALIČKA - Bochoř

Soběchleby - SKALIČKA
SKALIČKA - Želatovice "B"

SKALIČKA - Lobodice

SKALIČKA - Opatovice "B"
Domaželice "A" - SKALIČKA
SKALIČKA - Brodek  "B"
Lazníky - SKALIČKA
SKALIČKA - Lipník n/B  "B"

ŠACHY

KONEČNÁ TABULKA OKRESNÍHO PŘEBORU ŠACHOVÉ SOUTĚŽE

SK Hradčany

Poř. Body Skóre PartieDružstvo

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.

15 17
13 18
13 15
11 10

4 9
3 6
1

19.5
21.5
18.0
15.0

12.5
8.5

10.0 8ŠK Vinary B

Sokol Citov
Spartak Přerov
Sokol Skalička C
Sokol Skalička D
Sokol Tovačov B

V R P

5 0 1
4 1 1
4 1 1
3 2 1
1 1 4
1 0 5
0 1 5
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